

Italy (ratification: 1971)

Observation, 2005

The Committee notes the information provided in the Government's last two reports. It notes in particular the Government's statement, dated 22 May 2002, that to avoid any doubts that might persist, it considers it appropriate to refer the matter to the legal authorities so that the prohibition set forth in Article 3 of the Convention is included in a law. In this respect, the Committee recalls that, in accordance with this Article of the Convention, read in conjunction with paragraph 14 of the Maximum Weight Recommendation, 1967 (No. 128), the maximum weight which may be transported manually by one adult male worker may in no circumstances be more than 55 kg. **The Committee therefore requests the Government to inform it of any developments in this respect and to provide a copy of the relevant text when it has been adopted.**

La commission prend note des informations fournies dans les deux derniers rapports du gouvernement. Elle note en particulier la déclaration du gouvernement datée du 22 mai 2002 selon laquelle, pour dissiper tous les doutes qui pourraient subsister, celui-ci considère approprié d'en référer à l'autorité légale afin que l'interdiction énoncée dans l'article 3 de la convention soit incluse dans une loi. A cet égard, la commission rappelle que conformément à cet article de la convention, lu conjointement avec le paragraphe 14 de la recommandation (no 128) sur le poids maximum, 1967, le poids maximum des charges pouvant être transporté manuellement par un adulte masculin ne peut en aucune circonstance être supérieur à 55 kg. **La commission prie donc le gouvernement de l'informer de toute évolution en la matière et de lui fournir une copie du texte pertinent dès qu'il aura été adopté.**